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Education with challenges is considered one of 
the methods of raising and educating children, 
providing them with the necessary experiences 
for their growth. In the past, it was believed that 
children should be able to avoid challenges 
and obstacles and solely focus on success and 
excellence in academic fields. 

We are delighted to announce our strategic 
partnership with Reboot Coding Institute. 
Renowned as a pioneering educational 
institution in Bahrain, Reboot01 exemplifies 
excellence in digital education. This 
collaboration signifies a concerted effort 
to revolutionize digital skills training for our 
students, aligning closely with Bahrain’s 
vision 2030 for a knowledge-based 
economy.

Reboot Coding Program

CSB Grand Opening Ceremony

Education with Challenges

TOP STORIES

We celebrated our official Grand opening on 4 February 2024 in the presence of His Excellency Dr. Mohammed 
bin Mubarak Juma, Minister of Education, the visionary Founder Mr. Abdulghaffar AlKooheji, and various 
esteemed guests.
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Dear CSB Family,
 
I want to start by wishing everyone a Ramadan Kareem! I hope this message finds you well as we begin our 
final term of the 2023-2024 Academic year. As we take pride in being the only school in Bahrain implementing 
the British Columbia, Canada curriculum, we are proud to share the strengths of this program and how it 
aligns with the needs of our students who will in turn become our future leaders. 
 
The British Columbia Curriculum stands out on global proficiency because we prepare our students with the 
competencies to thrive in the world.  Our goal is to guide students towards becoming global citizens while 
maintaining a strong connection to their Bahraini heritage. The BC education system offers them a globally 
recognized qualification which will open doors for our graduates to pursue higher education and career 
opportunities on an international scale. 
 
As the landscape of education evolves, it is essential to equip our students with skills that go beyond traditional 
academic knowledge. The BC Curriculum’s focus on critical thinking, collaboration, and creativity ensures 
that our students are well-prepared for the challenges and opportunities of the 21st century. By nurturing 
these skills, we empower our students to be lifelong learners and adaptable leaders.
 
We also recognize the importance of a strong partnership between the school and parents in shaping a 
child’s educational journey. The BC Curriculum provides a transparent framework which encourages parental 
involvement in their child’s education. This collaboration fosters a supportive environment where students can 
thrive academically and personally.
 
CSB is the only school in Bahrain to implement the BC program. This places us at the forefront of evolved 
education. Our commitment to delivering a high-quality holistic program aligns with the vision of Bahrain as 
a regional leader in education. 
 
The success of the British Columbia Curriculum at CSB is about academic achievements but also about 
shaping well-rounded individuals ready to embrace the challenges and opportunities of our world. 
 
Warm regards,
 
Abby Saadeh
Academic Principal 

A Word from our 
Academic Principal
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لأعزاء أولياء أمور طلاب المدرسة الكندية، 

بدايــةً، أود أن أهنئكــم بحلــول شــهر رمضــان المبــارك! هــا قــد اقتربنــا مــن بدايــة الفصــل الأخيــر للعــام الدراســي 2023-2024م. 
ونقولهــا وبــكل فخــر بأننــا المدرســة الوحيــدة فــي البحريــن التــي توفــر منهــج كولومبيــا البريطانــي، كمــا نفخــر بمشــاركة مزايــا 

هــذا البرنامــج وتماشــيه مــع احتياجــات طلابنــا قــادة المســتقبل.
 

يتميــز منهــج كولومبيــا البريطانــي بإعــداد طــاب ذو كفــاءات عاليــة للتفــوق عالميــاَ. هدفنــا هــو توجيــه الطــاب للوصــول لهــذه 
ــل  ــى مؤه ــول عل ــة الحص ــة فرص ــي المدرس ــم ف ــام التعلي ــدم نظ ــي. يق ــراث البحرين ــوي بالت ــم الق ــال ارتباطه ــات دون إهم الكفاي
معتــرف بــه عالميــاً، ممــا ســيفتح الأبــواب أمــام خريجينــا لمتابعــة التعليــم العالــي والحصــول علــى فــرص عمــل علــى مســتوى 

دولــي.
 

مــع تطــور التعليــم، مــن المهــم تزويــد طلابنــا بمهــارات تتجــاوز المعرفــة الأكاديميــة التقليديــة، لهــذا يركــز منهــج كولومبيــا على 
التفكيــر النقــدي، والتعــاون، والإبــداع، ممــا يضمــن أن اســتعدادهم لتحديــات القــرن الحــادي والعشــرين. كمــا نمنــح طلابنــا القــدرة 

علــى أن يكونــوا متعلميــن مــدى الحيــاة وقــادة قادريــن علــى التكيــف مــن خــال تنميــة هــذه المهــارات.
 

نــدرك أيضــاً أهميــة الشــراكة القويــة بيــن المدرســة وأوليــاء الأمــور فــي تشــكيل رحلــة تعليــم الطفــل. يوفر منهــج المدرســة إطاراً 
يشــجع علــى مشــاركة الآبــاء فــي تعليــم أطفالهــم لتقديــم بيئــة تدعم الطــاب فــي تطويــر مهاراتهــم الأكاديمية والشــخصية. 

 
تعــد المدرســة الكنديــة الوحيــدة فــي البحريــن التــي تنفــذ برنامــج كولومبيــا البريطانــي ممــا يضعنــا فــي مقدمــة التعليــم المتطــور 

والتزامنــا بتقديــم برنامــج شــامل عالــي الجــودة يتماشــى مــع رؤيــة البحريــن.
 

ــن  ــازات الأكاديميــة ولكــن أيضــاً بتشــكيل أفــراد متكامليــن جاهزي ــة لا يتعلــق فقــط بالإنج ــا فــي المدرســة الكندي نجــاح منهجن
ــرص. ــات والف ــتقبال التحدي لاس

 
 

تحياتي،

آبي سعادة
المدير الأكاديمي

المدرسة الكندية - البحرين
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Education with Challenges
Education with challenges is considered one of the methods of raising and educating children, 
providing them with the necessary experiences for their growth. In the past, it was believed that 
children should be able to avoid challenges and obstacles and solely focus on success and 
excellence in academic fields. However, this concept has been changed to include understanding 
the importance of facing challenges and difficulties, overcoming them in the child’s development, 
and acquiring the necessary life experiences and skills to deal with various circumstances and 
situations.

The importance of education with challenges:

• Enhancing academic achievement: Dealing with challenges and obstacles is essential 
for enhancing the child’s academic abilities, as they learn how to deal with problems 
and challenges effectively.

• Developing life skills: Challenges and difficulties help in developing resilience, problem-
solving skills, making sound decisions, and enhancing the ability to collaborate and 
communicate effectively.

• Promoting personal growth: Challenges can help children explore their capabilities 
and achieve their hidden potentials, boosting their self-confidence and improving their 
acceptance of future challenges.

Challenges and obstacles faced by children:

• Educational challenges: Children may face difficulties in learning or academic 
excellence, such as reading or writing difficulties, visual or auditory comprehension 
challenges.

• Social challenges: Children may face difficulties in communication and social 
interaction, struggling to build friendships or adapt to a diverse social environment.

• Emotional challenges: Children may face difficulties in dealing with emotions, such as 
anxiety or anger, and they need support and guidance to enhance their emotional well-
being.

How to overcome challenges and difficulties:

• Support the child: Overcoming challenges and difficulties requires strong support from 
parents, teachers, and the community. Children should feel supported and encouraged 
to face challenges, and the necessary guidance and direction should be provided to 
help them overcome difficulties.

• Focus on strengths: Children should be encouraged to focus on their strengths and 
achievements rather than dwelling on difficulties. Motivation and recognition can be 
used to boost the child’s self-confidence and positivity in facing challenges.

• Enhance dialogue and communication: Children should be encouraged to talk about 
the challenges and difficulties they face, sharing their feelings and thoughts. Open 
dialogue and communication help build trust and provide the necessary emotional and 
mental support.

Examples of activities that promote children’s self-reliance include:

1

2

3
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Benefits of education with challenges:

• Developing flexibility and adaptability: The world today is constantly changing, and a 
child’s ability to adapt and cope with challenges is a crucial skill in life. Education with 
challenges helps children develop flexibility, adaptability, and coping mechanisms.

• Promoting innovation and creativity: When children face challenges, they find 
themselves in need of finding new and innovative solutions to overcome them. This 
encourages the development of their innovation and creativity skills.

• Strengthening self-confidence: When children overcome challenges and difficulties, 
their sense of self-confidence and ability to overcome future challenges is enhanced. This 
gives them the necessary confidence to face upcoming challenges in their lives.

4

Education with challenges is one of the methods of acquiring the necessary life experiences 
and skills to deal with various circumstances and situations. Overcoming challenges enhances 
the child’s growth and contributes to the development of their abilities and self-confidence. By 
supporting and encouraging the child, and promoting dialogue and communication, we can 
enhance their ability to deal with challenges.



8

FEBRUARY 2024 Canadian School Bahrain Newsletter

التربية بالصعوبات
تعــد الصعوبــات أحــد أســاليب تربيــة وتعليــم الأطفــال وتزويدهــم بالخبــرات اللازمــة لنموهــم. ففــي الســابق، كان يعتقــد أن الطفــل 
يجــب أن يكــون قــادرًا علــى تجنــب التحديــات والعوائــق والتركيــز فقــط علــى النجــاح والتفــوق فــي المجــالات الأكاديميــة. ومــع ذلــك، 
تــم تغييــر هــذا المفهــوم ليشــمل فهــم أهميــة مواجهــة التحديــات والصعوبــات وتجاوزهــا في تطويــر الطفــل واكتســاب الخبرات 

والمهــارات الحياتيــة اللازمــة للتعامــل مــع مختلــف الظــروف والمواقــف.

ومن الأمثلة على أنشطة تعزز اعتماد الأطفال على أنفسهم:

أهمية التربية بالصعوبات:

• تعزيــز التحصيــل الأكاديمــي: يعتبــر التعامــل مــع التحديــات والعوائــق ضروريًــا لتعزيــز قــدرات الطفــل الأكاديميــة، حيــث 
يتعلــم كيفيــة التعامــل مــع المشــاكل والتحديــات وحلهــا بفعاليــة.

• تطويــر المهــارات الحياتيــة: تســاعد التحديــات والصعوبــات فــي تنميــة مهــارات الصمــود، وحــل المشــكلات، واتخــاذ 
القــرارات الصائبــة، وتعزيــز القــدرة علــى التعــاون والتواصــل الفعــال.

ــم  ــق إمكاناته ــم وتحقي ــاف قدراته ــي استكش ــال ف ــاعد الأطف ــات أن تس ــن للصعوب ــخصي: يمك ــو الش ــز النم • تعزي
الكامنــة، وتعزيــز ثقتهــم بأنفســهم وتحســين تقبلهــم للتحديــات المســتقبلية.

التحديات والعوائق التي يواجهها الطفل:

•  التحديــات التعليميــة: قــد يواجــه الطفــل صعوبــات فــي التعلــم أو التفــوق الأكاديمــي، مثــل صعوبــات القــراءة أو 
الكتابــة، وتحديــات الاســتيعاب البصــري أو الســمعي.

 
•  التحديــات الاجتماعيــة: قــد يواجــه الطفــل صعوبــات فــي التواصــل والتفاعــل الاجتماعــي، وقــد يعانــي مــن صعوبــات 

فــي بنــاء الصداقــات أو التأقلــم مــع بيئــة مجتمعيــة متنوعــة.

ــب،  ــق أو الغض ــل القل ــف، مث ــاعر والعواط ــع المش ــل م ــي التعام ــات ف ــل صعوب ــه الطف ــد يواج ــة: ق ــات العاطفي • التحدي
ــز صحــة النفــس العاطفيــة. ــى دعــم وتوجيــه لتعزي ويحتــاج إل

كيفية تجاوز التحديات والصعوبات:

•  دعــم الطفــل: يتطلــب تجــاوز التحديــات والصعوبــات دعمًــا قويًــا من الأهــل والمعلميــن والمجتمع. يجب أن يشــعروا 
الأطفــال بالدعــم والتشــجيع فــي مواجهــة التحديــات وأن يتــم توفيــر الإرشــاد والموجهــة اللازمــة لمســاعدتهم علــى 

التغلــب علــى الصعوبــات.

• التركيــز علــى الإيجابيــات: ينبغــي تشــجيع الطفــل علــى التركيــز علــى إيجابياتــه ونجاحاتــه بــدلًا مــن التركيــز علــى 
الصعوبــات. يمكــن اســتخدام التحفيــز والتكريــم لتعزيــز ثقــة الطفــل بنفســه وإيجابيتــه فــي مواجهــة التحديــات.

•  تعزيــز الحــوار والتواصــل: يجــب تشــجيع الطفــل علــى التحــدث عــن التحديــات والصعوبــات التــي يواجههــا ومشــاركة 
مشــاعره وأفــكاره. يســاعد الحــوار والتواصــل المفتــوح فــي بنــاء الثقــة وتوفيــر الدعــم العاطفــي والعقلــي الــازم.

1

2

3
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تعــد التربيــة بالصعوبــات أحــد أســاليب اكتســاب الخبــرات والمهــارات الحياتيــة اللازمــة للتعامل مــع مختلــف الظــروف والمواقف. إن 
تجــاوز التحديــات والصعوبــات يعــزز نمــو الطفــل ويســاهم فــي تنميــة قدراتــه وثقتــه بنفســه. مــن خــال دعــم الطفــل وتشــجيعه، 

وتعزيــز الحــوار والتواصــل، يمكننــا تعزيــز قدرتــه علــى التعامــل مــع التحديــات.

الاستفادة من التربية بالصعوبات:

ــع  ــف م ــف والتكي ــى التكي ــل عل ــدرة الطف ــتمر، وق ــر مس ــي تغي ــوم ف ــم الي ــش العال ــف: يعي ــة والتكي ــاب المرون • اكتس
التحديــات تعــد مهــارة حاســمة فــي الحيــاة. التربيــة بالصعوبــات تســاعد الطفــل علــى تطويــر المرونــة والتكيــف 

والتعامــل مــع المتغيــرات.

•  تعزيــز الابتــكار والإبــداع: عندمــا يتعــرض الطفــل للصعوبــات، يجــد نفســه فــي حاجــة إلــى إيجــاد حلــول جديــدة وابتكاريــة 
للتغلــب علــى التحديــات. هــذا يشــجع تطويــر مهــارات الابتــكار والإبــداع لديه.

• تقويــة الثقــة بالنفــس: عندمــا يتجــاوز الطفــل التحديــات والصعوبــات، يتعــزز شــعوره بالثقــة بالنفــس والقــدرة علــى 
التغلــب علــى التحديــات المســتقبلية. يمنحــه ذلــك الثقــة اللازمــة لمواجهــة التحديــات القادمــة فــي حياتــه.

4
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Tips For Maintaining A Healthy 
Ramadan

Fasting during Ramadan can serve as a beneficial dietary practice for enhancing overall health among 
individuals who are in good health. In addition to potentially aiding in weight loss by reducing daily calorie 
intake, fasting can contribute to improved cardiovascular health, mitigating the risk of vascular diseases, 
and enhancing neurological functions and brain health. Furthermore, periods of fasting may foster 
enhancements in digestive health, diminish inflammation, and promote intestinal well-being. Moreover, 
fasting can lead to better sleep quality, heightened relaxation, reduced anxiety levels, and an uplifted 
mood.

1

3

2

Consultation with a healthcare professional well in advance of Ramadan if you have existing 

health conditions or chronic diseases.

Strategizing nutritious iftar and suhoor meals that are low in fat, salt, and sugar content.

Cultivation of new healthy habits, such as incorporating 15-minute walks into your weekly 

routine, and maintaining consistency with these habits.

However, realizing these health benefits necessitates adherence to 
proper nutritional practices, including:
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Common wrong dietary associated with Ramadan include:

• Avoiding consuming large amounts of water immediately after the call to prayer.

• Opting for healthy homemade meals and refraining from reliance on delivery services.

• Moderating food intake during breakfast and avoiding overindulgence.

• Limiting the consumption of sweets and foods high in saturated fats.

• Ensuring adequate hydration by drinking ample water.

• Restraining from excessive salt intake.

4

6

8

9

5

7

Preparing a wholesome shopping list before procuring food items for the sacred month of 

Ramadan.

Adequate hydration between iftar and suhoor, with adolescents aiming for 3 liters of water 

and children for 2 liters, distributed throughout the interval between meals.

Augmented fluid intake through the consumption of hydrating foods such as soups, fruits, and 

water-rich vegetables like cucumbers and watermelons.

Prioritizing sufficient sleep, as rest and adequate sleep are crucial during Ramadan, despite 

the common tendency among students to stay awake until suhoor and obtain minimal sleep 

thereafter. Aim for a minimum of eight hours of sleep within each 24-hour period.

Scheduling mentally and physically demanding tasks for the morning hours when energy 

levels are typically higher.

Opting for cocoa with milk over caffeinated beverages like “Nescafe” to aid in concentration.
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نصائح للحفاظ على برنامج رمضاني صحي
يعــزز الصيــام خــال شــهر رمضــان المبــارك مــن صحــة الأفــراد واعتمادهــم علــى وجبــات غذائيــة صحيــة بالإضافــة إلــى نــزول الــوزن 
مــن خــال تقليــل كميــة الســعرات الحراريــة اليوميــة. يســهم الصيــام فــي تخفيــف خطــر الامــراض الوعائيــة وتعزيــز وظائــف الجهاز 

العصبــي وتحســين مشــاكل الهضــم وتقليــل التهابــات المعــدة. 

1

4

7

3

6

9

2
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لتحقيق هذه الفوائد، ننصح بالالتزام بالممارسات التالية:

  في حال وجود أي مشاكل صحية أو أمراض مزمنة، يجب مراجعة الطبيب المختص لتقديم التعليمات اللازمة.

ــاح  ــون والام ــن الده ــه م ــات منخفض ــى كمي ــوي عل ــحور تحت ــار والس ــة للإفط ــات غذائي ــل لوجب ــدول متكام ــل ج عم
والســكريات.

 العمل على تجديد الروتين اليومي/الاسبوعي وإدخال عادات صحية جديد مثل المشي لمدة ١٥ دقيقة. 

 إعداد قائمة تسوق صحية قبل شراء المواد الغذائية لشهر رمضان المبارك.

 شــرب كميــة كافيــة مــن الســوائل بيــن الإفطــار والســحور، حيــث يكــون بمعــدل ٣ لتــرات مــن المــاء للكبــار، ٢ لتــراً مــن 
المــاء للأطفــال موزعــة بيــن الوجبات.

  اخذ قسط كافي من النوم والراحة، حيث يكون بمعدل 8 ساعات على الأقل. 

 زيــادة شــرب الســوائل مــن خــال تنــاول الأطعمــة الســائلة مثــل الشــوربة والفواكــه والخضــراوات الغنيــة بالمــاء 
كالخيــار والبطيــخ.

  العمــل علــى ترتيــب المهــام خــال الفتــرة الصباحيــة بالأخــص، حيــث يكــون مســتوى طاقــة الجســم فــي أعلــى 
المســتويات. 

  اختيار الشكولاتة مع الحليب بدلًا من المشروبات المنبهة مثل »نسكافيه« للمساعدة على التركيز.



13

بالإضافة إلى ذلك، يجب تجنب العادات الغذائية التالية:
• تجنب شرب كميات كبيرة من الماء بعد أذان المغرب. 

• الامتناع عن الوجبات السريعة والاكتفاء بالوجبات المحضرة من المنزل.

• تجنب الافراط في تناول الطعام.

• تقليل تناول الحلويات والأطعمة الغنية بالدهون المشبعة.

• شرب كميات كافية من الماء.

• تقليل تناول الأملاح بشكل مفرط.
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Canadian School Bahrain celebrated its official Grand Opening on February 4th, 2024, 
graced by the esteemed presence of His Excellency Dr. Mohammed Bin Mubarak Juma, 
Minister of Education, along with the visionary founder, Mr. Abdulghaffar Alkooheji, and 
distinguished guests.

During the event, His Excellency and the guests were cordially invited to a comprehensive 
tour of our state-of-the-art facilities, showcasing the innovative BC curriculum, which places 
emphasis on communication, critical thinking, and creativity.

At the core of the Canadian School Bahrain’s foundation lies the vision of nurturing well-
rounded, globally-minded citizens, instilled with a profound sense of heritage and cultural 
pride.

We express our heartfelt gratitude to the Minister of Education, esteemed guests, and 
the entire CSB community for their gracious presence and unwavering support on this 
momentous occasion. It was truly a celebration of our campus, curriculum, students, and 
the dedicated founding team.

احتفلــت المدرســة الكنديــة فــي البحريــن بافتتاحهــا الرســمي يــوم الأحــد الموافــق ٤ فبرايــر 2024 م بحضــور كريــم مــن ســعادة 
الدكتــور محمــد بــن مبــارك جمعــة، وزيــر التربيــة والتعليــم إلــى جانــب مؤســس المدرســة الكنديــة فــي البحريــن الســيد عبدالغفــار 

الكوهجــي ومجموعــة مــن الضيــوف المميزيــن.

تــم مــن خلالهــا عمــل جولــة تعريفيــة شــاملة تتضمــن مرافــق المدرســة وعــرض المنهــج الابتــكاري »لبريتيــش كولومبيــا« الــذي 
يتمركــز علــى تطويــر مهــارة التواصــل والتفكيــر النقــدي والابــداع. 

 
تتضمن رؤية المدرسة تأسيس طلاب متكاملين ذوي رؤية عالمية، لديهم شعور غامر بالفخر بالتراث البحريني والثقافي.

 
وتعبــر إدارة المدرســة عــن امتنانهــا لســعادة الدكتــور محمــد بــن مبــارك جمعــة، وزيــر التربيــة والتعليــم، ولضيوفهــا الكــرام علــى 

حضورهــم الكريــم ودعمهــم فــي هــذا اليــوم المهــم والمميــز. 

The Grand Opening Ceremony CLICK HERE
TO WATCH OUR VIDEO

https://www.youtube.com/watch?v=KkFF4HhERqI
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Our Monthly Values
The Canadian School Bahrain’s mission statement is developing students who are confident in
their culture and empowering them to achieve academic excellence through nurturing moral
values. Thus, every month of the academic year will be dedicated to promote a value that will
be embedded into our students throughout the month using various in-class activities, whole-school 
activities and celebrations, as well as in-home activities through the support of parents.

General Objectives of our Values:

To develop students that represent the values taught at school through their principles
and behavior.

To promote the student’s mental health by instilling values and life skills training.

1

1

2

2

لتحقيــق  وتمكينهــم  ثقافتهــم  مــن  متمكنيــن  طــاب  بتنميــة  البحريــن  فــي  الكنديــة  المدرســة  رســالة  تتمثــل 
ــز  ــيكرس لتعزي ــي س ــام الدراس ــن الع ــهر م ــإن كل ش ــي ف ــة. وبالتال ــم الأخلاقي ــرس القي ــال غ ــن خ ــي م ــوق الأكاديم التف
قيمــة تنطــوي عليهــا مناهجنــا الدراســية طــوال الشــهر باســتخدام مختلــف الأنشــطة الصفيــة والمدرســية بأكملهــا 

ــل. ــم الأه ــال دع ــن خ ــة م ــطة المنزلي ــن الأنش ــاً ع ــالات، فض والاحتف

تنمية طلاب يمثلون القيم التي يتم تعليمها في المدرسة من خلال مبادئهم وسلوكهم.

الأهداف العامة:

تعزيز صحة الطالب النفسية عن طريق غرس القيم ومهارات الحياة.
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For the month of January, our school is dedicated to promoting the value of cooperation. 
Cooperation is a fundamental principle that involves working together towards a common goal, 
recognizing the strengths of each team member, and fostering a collaborative environment 
that nurtures growth and success. Throughout the month of January, we actively promoted and 
cultivated various ways to demonstrate cooperation within our school community.

JANUARY’S VALUE OF
C O O P E R A T I O N

There are several ways to show cooperation:

Teamwork: Engaging in collaborative efforts to 
achieve shared objectives.

Communication: Ensuring open and effective 
communication within the group.

Support: Offering assistance and encouragement 
to others to help them succeed.

1

2

3
Through demonstrating cooperation, 
students experienced positive outcomes 
such as:

Having a positive mindset

Building resilience

Increased motivation and engagement

Developing a sense of appreciation for 
life

1

2

3

4
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قيمة شهر يناير: التعاون

ــز قيمــة التعــاون. يعــد التعــاون مبــدأ أساســياً ينطــوي علــى العمــل المشــترك نحــو  ــى تعزي ــر، تســعى المدرســة إل فــي شــهر يناي
ــاح.  ــو والنج ــزز النم ــة تع ــة تعاوني ــز بيئ ــق، وتعزي ــي الفري ــو ف ــوة كل عض ــراف بق ــترك، والاعت ــدف مش ه

طوال شهر يناير، قمنا بتعزيز وتعميق طرق مختلفة للتعاون داخل مجتمعنا المدرسي.

1

1

2

2

3

4

3

امتلاك نظرة إيجابية

العمل الجماعي: المشاركة في الجهود التعاونية لتحقيق أهداف مشتركة.

بناء المرونة

التواصل: التواصل المفتوح والفعال داخل المجموعة.

زيادة التحفيز والانخراط مع الآخرين

تطوير شعور التقدير للحياة

الدعم: تقديم المساعدة وتشجيع الآخرين ومساعدتهم على النجاح.

من خلال إظهار التعاون، يتمتع الطلاب بالعديد من النتائج الطيبة، مثل:

هناك عدة طرق لإظهار التعاون:
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The month of February is dedicated to promote the value of Anti-Bullying. The value of anti-bullying 
emphasizes the importance of creating a safe and inclusive environment for everyone. Together, 
we strive to build a community where students, staff, and parents work collaboratively to prevent 
and address bullying incidents.

FEBRUARY’S VALUE OF
ANTI -BULLYING

There are several ways to focus on Anti-Bullying:

Acts of compassion: Students learn about and practice showing compassion in their community.

The ACT Technique: Students use the Assess, Calm, and Tell technique to stop bullying.

Standing up to bullies: Students explore assertive ways to stand up to bullies.

Being a respectful role model: Students understand the impact of their actions and the importance 
of being respectful.

The ICE Technique: Students learn to Ignore, Communicate, and Exit when responding to a bully.

1

4

2

5

3

Students demonstrated growth in several ways:

Increased empathy and compassion

Improved conflict resolution skills

Enhanced communication abilities

Heightened self-awareness and 
consideration for others

Active bystander intervention

1

2

3

4

5
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قيمة شهر فبراير: مكافحة التنمر

نعــزز فــي شــهر فبرايــر قيمــة مكافحــة التنمــر. تؤكــد قيمــة مكافحــة التنمــر علــى أهميــة خلــق بيئــة آمنــة وشــاملة للجميــع.، 
نســعى معــاً لبنــاء مجتمــع يعمــل فيــه الطــاب والموظفــون وأوليــاء الأمــور بشــكل مشــترك لمنــع ومعالجــة حــوادث التنمــر، 

وهنــاك عــدة طــرق للتركيــز علــى مكافحــة التنمــر:

1

2

3

4
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التعاطف: يتعلم الطلاب عن التعاطف وممارستها في المجتمع.

الوقوف في وجه المتنمرين: يستكشف الطلاب طرقًا حازمة للوقوف في وجه المتنمرين.

تطبيق تقنية ال ICE : يتعلم الطلاب تجاهل المتنمر، والتواصل، والابتعاد عند التعامل مع المتنمر.

تقنية الـ ACT : يستخدم الطلاب تقنية التقييم والهدوء والإبلاغ لوقف التنمر.

أن يكون نموذجًا محترمًا: يفهم الطلاب تأثير أفعالهم وأهمية أن يكونوا محترمين.

1

2

3
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زيادة التعاطف.

تحسين مهارات حل النزاعات.

 تعزيز قدرات التواصل.

زيادة الوعي بالذات والاهتمام بالآخرين.

التدخل الفاعل كشاهد جانبي.

أظهر الطلاب نموًا في عدة طرق مثل:



EVENTS &
ACTIVITIES
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We are delighted to announce our strategic partnership with Reboot Coding Institute. 
Renowned as a pioneering educational institution in Bahrain, Reboot01 exemplifies 
excellence in digital education. This collaboration signifies a concerted effort to revolutionize 
digital skills training for our students, aligning closely with Bahrain’s vision 2030 for a 
knowledge-based economy.

The innovative curriculum, exclusively to CSB, is designed to provide a comprehensive 
learning journey spanning three years for students from Grade 4 through 12. Each year is 
meticulously crafted to cater to progressively advanced skill levels. Emphasizing practical 
skills such as game development, project-based learning, and block-based robotics, this 
curriculum aims to equip students with the expertise needed to thrive in an increasingly 
digitized world.

قامــت المدرســة الكنديــة فــي البحريــن بتوقيــع عقــد شــراكة اســتراتيجيه مــع معهــد ريبــوت. يعتبر المعهــد كمؤسســة تعليمية 
رائــدة فــي البحريــن حيــث يظهــر الابتــكار فــي التعليــم الرقمــي. تهــدف هــذه الشــراكة لتحديــث تدريــب المهــارات الرقميــة لطلبــة 

المدرســة حيــث يتماشــى مــع رؤيــة البحريــن 2030.

ــتمر  ــاملة تس ــة ش ــة تعليمي ــدم رحل ــث يق ــن، حي ــي البحري ــة ف ــة الكندي ــة المدرس ــاً لطلب ــدم خصيص ــكاري يق ــاج الابت ــذا المنه ه
لمــدة ثــاث ســنوات تســتهدف طلبــة الصــف الرابــع حتــى الصــف الثانــي عشــر. يتــم مــن خلالهــا توفيــر المنهــاج بشــكل متقــدم 
ومســتمر تدريجيــاً. يتضمــن المنهــاج مهــارات علميــة مختلفــة مثــل تطويــر الألعــاب، التعلــم المســتند إلــى المشــاريع، الروبوتــات 

التــي يتــم تصنيعهــا باســتخدام القطــع، كل ذلــك بهــدف تزويــد الطلبــة بالخبــرات اللازمــة فــي مختلــف المجــالات الرقميــة. 

CLICK HERE
TO WATCH OUR VIDEO

Reboot Coding Institute

https://www.youtube.com/watch?v=S4CM6MTeku8
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We are pleased to announce that Canadian school students have actively participated in the Be-creative 
art contest hosted by Shaikha Hessa Girl’s School. We extend our heartfelt congratulations to our students for 
their commendable dedication and creativity showcased in this competition!

شــارك طلبــة المدرســة الكنديــة فــي البحريــن فــي مســابقة الفــن الإبداعــي التــي نظمتهــا مدرســة الشــيخة حصــة للبنــات. تهانينــا 
لطلبتنــا علــى التفانــي الرائــع والإبــداع الــذي عرضــوه فــي هــذه المســابقة.
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CSB has reached a significant milestone of completing 100 days at 
school. This momentous occasion commemorates the dedication of 
our students to a hundred days of continuous learning, critical thinking, 
and creative endeavors. To celebrate this achievement, our preschool 
and Grade 1 students enjoyed a delightful day of dressing up as old 
people.

 100 اســتكمال  بمناســبة  الأول  الصــف  ومرحلــة  التمهيديــة  المرحلــة  احتفلــت 
ــة.  ــي المدرس ــة ف ــود الابداعي ــدي والجه ــر النق ــل والتفكي ــم المتواص ــن التعلي ــوم م ي
ــذه  ــع ه ــى م ــن لتتماش ــي الس ــرة ف ــخصيات كبي ــر بش ــة بالتنك ــتمتع الطلب ــث اس حي

المناســبة. 

CLICK HERE
TO WATCH OUR VIDEO

https://www.youtube.com/watch?v=v9NIvDK62iw


27



28

FEBRUARY 2024 Canadian School Bahrain Newsletter

The occasion presented a wonderful opportunity for our parents to actively engage in their children’s 
educational journey, witnessing firsthand the remarkable progress and memorable moments crafted within 
our learning commons.

قدمــت هــذه المناســبة فرصــة لأوليــاء الأمــور للمشــاركة فــي رحلــة تعليــم أطفالهــم فــي المدرســة، حيــث قامــوا باستكشــاف 
والتعــرف علــى مســتويات التقــدم الملحــوظ لــدى أبنائهــم.

CLICK HERE
TO WATCH OUR VIDEO

https://www.youtube.com/watch?v=MunBSLX10-8
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The Sports Day event was characterized by an atmosphere of high energy, exemplary team spirit, and spirited 
yet healthy competition. 

ظمت المدرسة الكندية فعالية اليوم الرياضي بأجواء مليئة بالطاقة وروح المنافسة الحماسية بين الفرق. 

LET THE ORCA GAMES BEGIN!

CLICK HERE
TO WATCH OUR VIDEO

https://www.youtube.com/watch?v=TnS5uptmxuU
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CLICK HERE
TO WATCH OUR VIDEO

https://youtube.com/watch?v=a_hcep30XPc
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On the occasion of International Childhood Cancer Day, the Bahrain SMILE Society organized a walkathon 
aimed at fostering awareness and garnering crucial support for courageous young cancer patients. Members 
of the Hand-by-Hand committee and the Student Council from CSB, along with several CSB family members, 
convened at Bahrain Harbour, to participate in this impactful afternoon event.

ــادة  ــى زي ــذي يهــدف إل نظمــت جمعيــة الابتســامة البحرينيــة مســيرة ترويجيــة بمناســبة اليــوم العالمــي لســرطان الأطفــال وال
الوعــي وتقديــم الدعــم لمرضــى الســرطان. وقــد اجتمــع أعضــاء لجنــة ]يــداً بيــد[ مــع أعضــاء مجلــس الطلبــة وعــدد مــن الافــراد فــي 

مرفــأ البحريــن المالــي للمشــاركة فــي هــذه الفعاليــة.

SUPPORTING INTERNATIONAL 
CHILDHOOD CANCER DAY 

CLICK HERE
TO WATCH OUR VIDEO

https://www.youtube.com/watch?v=a49K3dMjiy0
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ORCA’s Sports Wrap Up

On February 6th and 7th, we proudly hosted our inaugural padel tournament within a school 
setting, featuring a participation of over 30 players encompassing both genders. This event marked 
an auspicious occasion, blending seasoned competitors with a cohort of newcomers, fostering a 
dynamic and engaging atmosphere across the two-day affair. Notably, medals were awarded to the 
top three performers in each of the four delineated categories: U13 Boys, U13 Girls, U15 Boys, and U15 
Girls.

فــي الســادس والســابع مــن شــهر فبرايــر، شــارك فريــق التنــس »البــادل« فــي أولــى بطولاتــه علــى مســتوى المــدارس، حيــث 
شــارك أكثــر مــن 30 لاعبــاً مــن الذكــور والانــاث فــي البطولــة. وقــد تميــزت البطولــة بدمــج المســتويات بيــن الخبــراء 
والمبتدئيــن فــي هــذا المجــال ممــا أدى إلــى خلــق أجــواء مليئــة بالحمــاس والتنافــس.  كمــا تــم توزيــع ميداليــات علــى أفضــل 

ــن 13 و 15.   ــت س ــات تح ــة الفتي ــن 13 و 15، وفئ ــت س ــان تح ــة الفتي ــع: فئ ــات الأرب ــن الفئ ــي كل م ــة أداء ف ثلاث
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As the season draws to a close for our U13 boys and girls teams, it’s evident that significant growth has 
been observed within our ranks. Players have demonstrated notable development and improvement, 
indicating a positive trajectory for the future. Looking ahead, we anticipate an even more successful 
season next year, buoyed by the promising performances witnessed, including instances of players 
consistently contributing goals throughout various matches. This steady progress underscores the 
resilience and dedication of our teams.

مــع اقتــراب نهايــة موســم فــرق الفتيــان والفتيــات تحــت ســن 13، شــهدت المدرســة تطــوراً ملحوظــاً فــي مســتوى اللاعبيــن. 
ــرة  ــق ك ــي فري ــى تفان ــور عل ــدم والتط ــذا التق ــد ه ــث يؤك ــة. حي ــاً للطلب ــر نجاح ــون أكث ــرى تك ــم أخ ــة لمواس ــع المدرس وتتطل

القــدم والعمــل علــى تحســين الأداء.



STAY UPDATED BY 
FOLLOWING US!


